


l’escorcoll.” Una actuació
policial que, segons el pa-
gès, es va allargar “una ho-
ra”: “Insistien que ‘esta-
mos en España’, en l’obli-
gació de parlar el castellà i
en bajanades d’aquestes.”
Colls va negar, a més, que
els insultés, si bé va adme-
tre que un cop els va mani-
festar textualment: “Parlo
com em surt dels collons
perquè estic a casa meva.”

Pels guàrdies civils, en
canvi, el conflicte per la
llengua no va ser el deto-
nant de la disputa, sinó
que l’actuació es va “tor-
çar” des de bon principi:
“Vam demanar a Colls el
DNI i es va negar a ense-

part del conductor del cot-
xe, després em van escor-
collar a mi i finalment la
banda del copilot. Jo volia
ser present a la inspecció
del vehicle, però em feien
fora de molt males mane-
res i tot el que examinaven
ho tiraven a terra.”

Va indicar que un agent
va trobar la caixa de les
bombetes de recanvi i la va
començar a sacsejar. “Li
vaig demanar que anés
amb compte, que hi havia
bombetes i es trencarien.
El policia em va contestar
‘¿Cómo dice?’ Li vaig repe-
tir l’advertiment en català
i ell em va respondre ‘No te
entiendo’ i va continuar

“Impotent, humiliat i
agredit verbalment.” És
com el pagès de Vilajuïga
Simó Colls va recordar
ahir als jutjats de Figueres
que es va sentir durant un
control de la Guàrdia Civil,
el 30 de maig passat, en
què assegura que va rebre
un tracte vexatori per part
de dos agents destinats a
Roses a qui es va negar a
parlar en castellà. En la
tensa actuació policial, va
declarar que li van repetir
amb “un to prepotent” que
“estaven a Espanya” per
tal que s’hi deixés de diri-
gir en català; que el fet que
no accedís a canviar de
llengua “va generar una
violència a l’ambient” dels
policies cap a ell i que, fins i
tot, un el va empènyer. En
la vista oral, però, tant
Colls com els efectius van
comparèixer en qualitat
de demandants i deman-
dats en haver-se denun-
ciat mútuament, ja que els
guàrdies afirmen que el
pagès els va intentar agre-
dir i que els va faltar al res-
pecte proferint-los insults
com “fills de puta, lladres,
no sou res, merda de vosal-
tres o segur que em ro-
beu”. Després d’una hora i
mitja de declaracions, el
fiscal va acabar demanant
l’absolució de tots tres per-
què les versions que van
donar van ser diametral-
ment oposades i, en no ha-
ver-hi més testimonis dels
fets, el ministeri públic
veu impossible saber quin
dels dos relats és el real.

G. Pladeveya
FIGUERES

OPOSATS Mentre que el veí de Vilajuïga
diu que dos guàrdies civils li insistien que
s’expressés en castellà, ells rebaten que
només pretenien que els parlés a poc a
poc FISCAL Demana l’absolució dels tres

El pagès a qui volien fer parlar
castellà es va sentir “humiliat”

I és que els guàrdies ci-
vils, per la seva banda, van
negar que sol·licitessin a
Colls que els parlés en cas-
tellà i van detallar que en-
tenen “entre un 50 i un
60%” el català: un barem
que van qualificar de “sufi-
cient” per desenvolupar el
seu treball al país. Van al-
legar, no obstant, que un
d’ells és de Galícia i l’altre
d’Andalusia i que, quan es
va originar aquest conflic-
te, el primer feia un any i
mig aproximadament que
era a Catalunya i l’altre no
arribava a l’any. “L’únic
que vam requerir a Colls
va ser que s’expressés més
a poc a poc perquè així el
podríem comprendre per-
fectament; però com que
estava nerviós, encara ho
feia més de pressa.”

“Tot ho tiraven a terra”
El veí de Vilajuïga, assistit
pel lletrat de la Plataforma

per la Llengua, Marc Cris-
tià, va ser el primer a pres-
tar declaració. Va especifi-
car que, el 30 de maig al
matí, circulava amb el seu
automòbil per la GI-612
quan els guàrdies civils el
van fer aturar a la rotonda
que hi ha a l’entrada del
municipi i el van informar
que feien un control de
drogues i armes. “Els vaig
dir que no duia res; però
primer em van mirar la

Un dels dos agents de la
Guàrdia Civil que van ser jut-
jats ahir va seguir bona part
de la declaració del veí de Vi-
lajuïga, Simó Colls, amb l’aju-
da d’una intèrpret. Ja en la
seva compareixença davant
la jutgessa, els policies van
subratllar que no reben una
formació lingüística específi-
ca de català per venir a treba-
llar al país i que, si es genera
algun conflicte com el que
van tenir, l’únic que fan és
“actuar amb paciència i ja es-
tà”. Van afirmar, però, que
mai s’havien trobat amb una

situació similar: “Colls ens va
tractar amb completa mala
educació i falta de respecte.
A la Jonquera, per exemple,
parem gent d’Holanda, de Xi-
na, d’Alemanya, etc... i encara
que és evident que no ens en-
tenem, tothom col·labora.”
En la recta final del seu relat,
també van explicar que el pa-
gès va estar a punt d’agredir
un d’ells: “Va tancar el puny,
el va exhibir i un de nosaltres
va haver de bloquejar-li el
braç. L’hauríem pogut dete-
nir, però vam pensar que de-
via haver tingut un mal dia.”

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Un dels policies, amb intèrpret

El judici pel cas celebrat
ahir a Figueres. A
l’esquerra, els dos agents
(amb la cara tapada) i, a la
dreta, el jove de Vilajuïga
■ FOTO: JOAN SABATER
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“Em repetien que
‘estamos en
España’ i
bajanades així”
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118066-1062700®

Ajuntament de Corçà

EDICTE
Aprovat inicialment per la Comissió de Govern d’aquesta Corporació en la sessió celebrada el
proppassat dia 2 d’agost el Projecte de reparcel·lació del Polígon d’actuació urbanística “Carrer
Major-Camí del Cementiri” i en compliment de l’article 119 del Text refós de la Llei d’urbanisme,
s’exposa l’expedient al públic pel termini d’un mes per al seu examen i per a la presentació de sug-
geriments, al·legacions i reclamacions.

Maria Carme Güell Parnau, alcaldessa presidenta 
Corçà, 20 de setembre del 2012

118520-1062740®

Ajuntament de
Cabanes

EDICTE
Edicte sobre sol·licitud

d’autorització d’ús en sòl
no urbanitzable

El 8 de febrer de 2010, el Sr. Manuel
Téllez Pérez sol·licita l’autorització en
sòl no urbanitzable per “Ampliació
d’habitatge unifamiliar aïllat” ubicat a
la parcel·la 86 del polígon 9 del muni-
cipi de Cabanes.
L’expedient s’està tramitant d’acord
amb el que disposa l’art. 48 del Decret
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei
d’urbanisme de Catalunya, i l’art. 57
del Decret 305/2006, de 18 de juliol,
de Reglament de la Llei d’urbanisme.
L’expedient estarà exposat al públic
pel termini d’un mes a les oficines de
l’Ajuntament de Cabanes, amb adreça
a la plaça de l’Ajuntament, 11, des de
l’endemà de la darrera publicació en
el BOP de Girona, en un diari de difu-
sió provincial, en el tauler d’anuncis i
a la plana web municipal, a fi que to-
tes les persones interessades puguin
examinar-lo i presentar-hi les al·lega-
cions que considerin oportunes.

Cabanes, 21 de setembre de 2012
Àlex Hernández González
Alcalde
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Ajuntament de
la Selva de Mar 

EDICTE
d’aprovació inicial de la Modifi-

cació puntual número 1 del
POUM

El Ple de l’Ajuntament, reunit en ses-
sió de data 30 de setembre de 2010,
va aprovar inicialment la modificació
puntual número 1 del POUM de la
Selva de Mar.

També va aprovar els convenis urba-
nístics que consten a l’expedient:

Conveni número 1: Javier Miró Garcia
i Nieves Ordas Rodríguez, signat el
dia 2 de març de 2010.

Conveni número 2: Port S.L. i Brascó
S.L., signat el dia 4 d’agost de 2010.

Que s’integra com a documentació de
la modificació amb normatius.

De conformitat amb el que disposen
els articles 83 i 90 del Text refós de la
Llei d’urbanisme i 23-1-b del Regla-
ment que la desplega, s’exposa al pú-
blic pel termini d’un mes per al seu
examen i per a presentació, si escau,
d’al·legacions o de reclamacions.

La Selva de Mar,
30 de setembre de 2010.
Joan Maria Roig i Crespo
Alcalde

118103-1062721®

Ajuntament de 
Santa Cristina d’Aro

ANUNCI

El Servei de Recaptació de l’Ajuntament de
Santa Cristina d’Aro
FA SABER: Que les persones interessades
a adquirir els béns que es descriuen a conti-
nuació, i que es troben dintre del període de
venda directa, poden presentar les ofertes
–en sobre tancat– en aquesta oficina de re-
captació fins a la data assenyalada:
Expedient: 20110291
Instruït contra: MOHAMMAD AMIR KHAN
NAWABZADA
Descripció de la finca: Parcel·la número nou
del cadastre urbà de la urbanització Bell-
lloch II, zona alta, amb una superfície de dos
mil dos-cents metres quadrats. INSCRITA al
tom 2.483, llibre 60 de Santa Cristina d’Aro,
full 83, finca registral 3.369
Preu mínim de l’adjudicació: 98.730 euros 
Final del termini per presentar ofertes: 17
d’octubre de 2012
Expedient: 20060161
Instruït contra: MARKUS FRANCH HALL,
ZENA CALCUT, JOHANNES HUBERTUS
STEENBAKKERS I TRUSJE SCHEEPBOU-
WER
Descripció de la finca: Peça de terra anome-
nada “El Pla” de quaranta-nou àrees, vint
centiàrees i setanta-cinc decímetres qua-
drats. INSCRITA al tom 2.701, llibre 78 de
Santa Cristina d’Aro, full 31, finca registral
709-N
Preu mínim de l’adjudicació: 19.503,47 euros

Final del termini per presentar ofertes:
6 de desembre de 2012

Santa Cristina d’Aro, 2 d’octubre de 2012.
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Ajuntament del
Port de la Selva
CAP DE CREUS – ALT EMPORDÀ

A N U N C I
de l’Ajuntament del Port de la Selva,
relatiu a l’aprovació inicial del projecte de
modificació puntual núm. 10 del POUM
vigent.

El ple d’aquest Ajuntament, de
conformitat amb el que disposen els
articles 81 i 85 del Decret legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el
Text refós de la Llei d’urbanisme, en la
redacció donada per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, ha adoptat l’acord d’aprovació
inicial del projecte de modificació puntual,
número 10, del vigent Pla d’ordenació
urbanística municipal, que promou aquest
Ajuntament i que ha estat redactat per
l’arquitecte Lluís Gratacós i Soler.

Vist el que disposa l’article 85.4 del
Decret legislatiu 1/2010 esmentat, s’obre
el tràmit d’informació pública d’aquest
acord, pel termini d’un mes, comptat a
par tir de l’endemà de la darrera
publicació d’aquest anunci al DOGC i al
BOP de Girona, a l’efecte que les
persones interessades puguin examinar
l’expedient i presentar-hi les al·legacions i
els suggeriments que tinguin per
convenients.

El Port de la Selva,
17 de setembre de 2012.
Josep Maria Cervera i Pinart.
Alcalde
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Ajuntament
d’Ordis

EDICTE
Es sotmet a informació pública, pel termi-
ni de quaranta-cinc dies, mitjançant
anunci en el Butlletí Oficial de la Provín-
cia i un dels diaris de més divulgació en
l’àmbit municipal o supramunicipal, el pla
especial urbanístic per a la implantació
d’una estació de servei a la Cruïlla de les
carreteres C-26 i GIV-5128, de data abril
de 2011, promotor Sr. Joan Bataller Da-
nés, que conté l’informe de sostenibilitat
ambiental, a fi que qualsevol que ho de-
sitgi pugui examinar-lo i adduir-hi, durant
el termini esmentat, totes les al·legacions
o observacions que consideri oportunes,
de conformitat amb l’article 115 c) del
Decret 305/2006, Reglament de la Llei
d’urbanisme, i l’article 23.2.b) de la Llei
6/2009, d’avaluació ambiental de plans i
programes.

Ordis, 20 de setembre de 2012.
L’alcaldessa
Signat: Maria Crehuet Wennberg

11
81

03
-1

06
26

85
®

Ajuntament de 
Santa Cristina d’Aro

EDICTE
La senyora Antonina Ryabova ha presentat
en aquest Ajuntament un projecte per a la
reforma parcial de l’edificació existent a la
finca anomenada Mas Mordenyac, situada al
barri del Vilar, núm. 7 d’aquest municipi.
D’acord amb el que disposa l’article 50 del
Decret legislatiu 1/2010, pel qual s’aprova el
Text refós de la Llei d’urbanisme, i modificat
per l’article 15 de la Llei 3/2012, del 22 de
febrer, es sotmet l’expedient a informació pú-
blica pel termini de vint dies, comptat des de
l’endemà de la darrera de les publicacions
obligatòries, per tal que hom pugui exami-
nar-lo i formular-hi les al·legacions que es
considerin pertinents.
L’expedient s’exposa i es pot consultar, en
horari de 8:00 a 13:30 h, a l’àrea d’Urbanis-
me de l’Ajuntament.

Santa Cristina d’Aro, 1 d’octubre de 2012
L’alcalde
Josep Llensa i Rocosa
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La Casa Estudi d’Emili
Blanc, al carrer de Bernat
Boades de Girona, va rebre
ahir un reconeixement al
seu valor arquitectònic.
Dins el marc del Dia Mun-
dial de l’Arquitectura, la
fundació Docomomo Ibé-
rica i el Col·legi d’Arquitec-
tes de Catalunya (COAC)
de Girona, van col·locar
una placa que identifica
l’edifici com a un dels re-
gistrats per aquesta fun-
dació, que promou la con-
servació i divulgació del
patrimoni arquitectònic
del segle XX. El president
del COAC de Girona, Fre-
deric Cabré, va dir que
aquest és el primer d’una

sèrie d’edificis que seran
distingits —properament
ho serà la Casa Rozes de
Roses, de José Antonio Co-
derch i Manuel Valls—. A la
presentació va assistir-hi

també l’alcalde de Girona,
Carles Puigdemont, que va
destacar la importància de
protegir els edificis singu-
lars de la ciutat a fi que no
desapareguin. La directo-

ra de la fundació, Susana
Landrove, i la presidenta
local i provincial de la Creu
Roja, Roser Llevat, —l’en-
titat és l’actual propietària
de l’edifici—, també van

participar a l’acte.
El dilluns passat, el CO-

AC de Girona ja va fer un
acte de commemoració del
Dia Mundial de l’Arquitec-
tura. A la sala d’actes de la
Pia Almoina es va fer la
xerrada-col·loqui Girona,
la ciutat i el seu futur. La
xerrada, a la qual van as-
sistir una setantena de
persones, va comptar amb
la participació de l’alcalde i
del regidor d’Urbanisme,
Carles Ribas, que va expli-
car la reorganització de
l’àrea que encapçala. Aca-
bada la xerrada, els assis-
tents, en la major part ar-
quitectes, van fer nombro-
ses preguntes sobre l’acció
i la previsió d’actuacions a
emprendre pel que fa a
l’urbanisme de Girona. ■

a Hi posen una placa que reconeix el seu valor arquitectònic entre els edificis construïts en el segle
XX a Passarà a formar part d’un registre internacional per protegir aquesta mena de patrimonis

Jordi Nadal
GIRONA

SOCIETAT

Distinció a la Casa Estudi
d’Emili Blanc a Girona

Cabré, Puigdemont, Landrove i Llevat al costat de la placa que s’ha posat a la casa ■ J.N.

Unió de Pagesos demana
un canvi de traçat en la no-
va carretera que ha d’en-
llaçar Siurana/Riumors
amb Castelló d’Empúries,
per evitar els efectes de les
avingudes d’aigua al nucli
de Fortià. La Iaeden també
presenta suggeriments al
projecte i critica la manca
d’arguments per justificar
la nova via, alhora que re-
clama a la Generalitat que
revisi la seva política de
desplegament de noves in-
fraestructures viàries. ■

Esteve Carrera
RIUMORS - FORTIÀ

La Iaeden i UP
critiquen la
nova carretera
de l’Empordà

MEDI AMBIENT
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En plena confecció del
programa electoral del
PSC, membres destacats
del partit com ara l’alcalde
Àngel Ros i els exconse-
llers Marina Geli, Antoni
Castells, Ernest Maragall i
Joan Manuel del Pozo han
fet arribar al primer secre-
tari i candidat socialista,
Pere Navarro, un manifest
signat per 140 persones
més en què reclamen al
partit un gir sobiranista
que treballi per la cons-
trucció d’una Catalunya
estat, fruit de l’actual “exi-
gència nacional” de la so-
cietat catalana.

El moment escollit no
és banal: el PSC està en-
mig de l’elaboració de les
llistes i del programa, i les
últimes declaracions de
Navarro com a candidat
han acabat d’agreujar les
queixes d’un sector, el ca-

talanista, que veu el partit
absent del debat nacional
que protagonitzarà la
campanya. Per això, els
signants aposten per fer
visible una “esquerra cata-
lana forta” que pugui fer
front “al nacionalisme
conservador de la dreta”.
Tot i que en cap moment
es menciona la paraula in-

dependència, sí que es re-
coneix i es convida a treba-
llar per la sobirania i el
dret d’autodeterminació
de Catalunya, al qual Na-
varro es va oposar diven-
dres, a Terrassa, quan va
presentar la seva candida-
tura a cap de llista.

El text desgrana els ei-
xos en els quals s’hauria de

basar el treball d’aquesta
“esquerra majoritària”.
Com a primer pas, apos-
ten per crear els escenaris
que permetin als ciuta-
dans de Catalunya “exer-
cir democràticament el
dret a decidir” per segui-
dament buscar un nou
pacte amb l’Estat espa-
nyol des de la bilateralitat i

que reconegui Catalunya
com a nació amb sobirania
pròpia i el dret a l’autode-
terminació. Per exercir-lo,
el manifest aposta clara-
ment perquè sigui el Parla-
ment qui convoqui un re-
ferèndum. Tot això com-
portaria l’elaboració d’una
nova Constitució espanyo-
la que inclogués aquest
“pacte de sobiranies” i re-
cuperés “l’esperit que era
implícit en el pacte del
1978, avui clarament
qüestionat”, afegeix. Els
signants consideren que la
Catalunya estat “no pot
fer-se a la mida única de la
ideologia liberal de centre-
dreta, sinó que ha de bas-
tir-se des de la pluralitat” i
amb propostes destinades
a reactivar l’ocupació i ga-
rantir l’estat del benestar.
El manifest va més enllà i
demana la regeneració de
la política amb primàries,
llistes obertes i una llei
electoral catalana. ■

aEnvien un document al candidat, Pere Navarro, perquè inclogui en el programa la creació d’una
Catalunya estataEl manifest està signat per l’alcalde Àngel Ros i exconsellers com ara Geli i Castells

Membres destacats del PSC
demanen un gir sobiranista

Emma Ansola
BARCELONA

"Cal, amb urgència, una esquerra catalana 
forta, capaç d'esdevenir majoritària. Una 
esquerra catalana prou forta, amb capacitat de 
govern, a l'altura dels anhels sobirans de 
Catalunya i a l'altura del greu repte econòmic i 
social que tenim plantejat"

"Catalunya necessita com mai una esquerra 
nacional, identificada amb els interessos de 
Catalunya, sense hipoteques en la seva actuació 
i en la seva representació, capaç de 
constituir-se en alternativa al nacionalisme 
conservador de la dreta"

"Sense una esquerra catalana potent, només hi 
haurà subordinació dins d'un espai únic i un 
pensament únic centre-dreta, segurament 
contrapuntat per una dreta espanyolista polaritzada 
en sentit invers, i interessada a trencar la unitat civil 
del nostre poble"

"Un nou pacte amb l'Estat espanyol hauria de reunir, de manera inexcusable: reconèixer el dret d'autodeterminació de Catalunya, que podria ser exercit 
mitjançant referèndum convocat pel Parlament; reconèixer Catalunya com  a nació i com a subjecte de sobirania pròpia; una Agència Tributària Catalana i un 
pacte explícit i bilateral entre Catalunya i Espanya que reconegui Catalunya com a nació i com a subjecte de sobirania pròpia"

Fragments del manifest

Ros, Geli i Castells, en un acte polític celebrat a l’antiga seu d’UGT el juliol d’aquest any sota el nom de Trobades Ciutadanes ■ ANDREU PUIG

✔Pere Albó
✔Albert Alfaro
✔Pere Almeda
✔Xavier Amores
✔Xavier Amorós
✔Joan Armangué
✔Maria Badia
✔Joan Balada
✔Josep Maria Balcells
✔Ester Ballart
✔Isidre Barberà
✔Robert Benaiges
✔Pia Bosch
✔Xavier Bretones
✔Martí Carnicer
✔Josep Maria Carreras
✔Magda Casamitjana
✔Roger Casero
✔Antoni Castells
✔Eduard Cienfuegos
✔Andreu Clapès
✔Dolors Collell
✔Joan Colom
✔Josep Comas
✔Pere Oriol Costa
✔Rosa Costa
✔Maria Crehuet
✔Ramón Creixell
✔Antoni Dalmau
✔Joan Manuel del Pozo
✔José Antonio Donaire
✔Carles Ferreira
✔Daniel Font
✔Jordi Font
✔Jordina Freixanet
✔Alejandro Garcia
✔Marina Geli
✔Núria Gelonch
✔Joan Gili
✔Sandra Guaita
✔Josep Guinot
✔Francesc Guisset
✔Manel Hervas
✔Francesc Xavier Jonama
✔Francesc Jornet
✔Meritxell Josa
✔Àlex Jover
✔Jordi Lamas
✔German López
✔Antoni Llevot
✔Esteve Llorenç
✔Clara Maragall
✔Ernest Maragall
✔Maria Maragall
✔Pau Maragall
✔Pere Maragall
✔Joan Marcet
✔Josep Maria Masachs
✔Àlex Masllorens
✔Manel Nadal
✔Martí Sans
✔Montserrat Palma
✔Lluís Miquel Pérez
✔Xavier Raventos
✔Àlvar Roda
✔Àngel Ros
✔Arantxa Ros
✔Manuel Royes
✔Jordi William
✔Jordi Serra
✔Josep Serra
✔Antoni Siurana
✔Joan Solana

L’exconseller Ernest Mara-
gall, un dels diputats més crí-
tics amb la direcció del partit,
va reconèixer ahir que si les
eleccions fossin ara “no vota-
ria el PSC”. El diputat s’ha de-
finit els darrers dies en con-
tra d’alguns criteris adoptats
pel partit, com ara el pacte
fiscal que Maragall va apro-
var en la seva totalitat men-
tre que el PSC es va abstenir
en el punt de l’agència tribu-
tària única. La darrera discre-

pància es va produir en l’úl-
tim ple del Parlament, quan
el diputat va trencar la disci-
plina de vot i va votar a favor
d’un apartat de la moció so-
biranista de CiU, ERC i ICV
que feia referència a la cele-
bració d’una consulta la prò-
xima legislatura. “M’és difícil
compartir una línia que s’ex-
pressa amb caràcter negatiu,
defensiu i situada més enllà
de les fronteres comunes de
la societat catalana”, afirma

Maragall. El diputat espera a
conèixer les propostes dels
socialistes per declinar el seu
vot, va assegurar ahir.

D’altra banda, el portaveu
del PSC, Jaume Collboni, va
descartar ahir que el partit
adopti cap mesura contra el
diputat. “Només faltaria, el
vot és lliure”, va confirmar.
Pel que fa al manifest, fonts
del partit van assenyalar que
comparteixen que la inde-
pendència no és la solució.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Alguns dels
signants

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Maragall admet que “ara no votaria els socialistes”

CUJEDA
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COMARQUES 

El primer secretari del PSC a
Cassà de la Selva, Eduard Cien-
fuegos, ha enviat una carta per
anunciar que deixa de «militar» i
que per tant també abandona el
seu càrrec. Cienfuegos, però, no
havia estat ratificat perquè no ha-
via convocat cap assemblea des del
febrer, com era preceptiu, segons
fonts de l’executiva de la federació.
Encara que el sector proindepen-
dendentista del PSC denuncia
una sagnia de  baixes, el secretari
d’organització del PSC, Ignasi Thió,
va desmentir les afirmacions i va
concretar que al llarg d’aquest any
hi ha hagut  altes per  baixes,
fet que deixa un augment relatiu de
militants.    

El primer secretari de Cassà de
la Selva, Eduard Cienfuegos, va
enviar una «Carta oberta al socia-
lisem català». Segons Cienfuegos,
«el Partit dels Socialistes de Cata-
lunya (PSC) no ha estat a l’altura
del clam de la societat catalana ex-
pressat en la manifestació de l’On-
ze de setembre. Els catalans vàrem
dir prou a moltes coses: prou al
maltractament de Catalunya, prou
a la humiliació rebuda a l’Estatut
d’Autonomia primer al Congrés i
després al Tribunal constitucional,
prou a un sistema de finança-
ment injust per als que més han
aportat a la idea d’Espanya i prou
a la persecució del català».

El ja exmilitant del PSC avisa
que «el Partit Socialista no ha es-
tat a l’altura perquè ha proposat
sense convicció el mateix que es va
proposar al  i Espanya no va
acceptar el . Perquè no hem
abraçat els lideratges socials, per-

què hem perdut l’esperit funda-
cional de donar resposta a una so-
cietat complicada, perquè hem
oblidat Pallach i ja no queda res
dels Quim Nadal o de la generació
de Pasqual Maragall».

Davant aquesta situació, Cien-
fuegos remarcar que «deixaré de
militar al PSC i per tant dimitiré
com a primer secretari de l’agru-

pació de Cassà. No ho vull fer el 
de novembre pensant amb una
derrota electoral, ho vull fer avui
pensant que el nostre partit ja no
representa la societat catalana».  I
afegeix que «potser calen fets trau-
màtics per canviar allò que ha
quedat ancorat en idees antigues,
potser cal refundar de nou el so-
cialisme català, potser cal edificar
una nova casa per al catalanisme
d’esquerres».

Manifest independentista
Per altra part, el mateix primer se-
cretari de Cassà de la Selva, que ha
anunciat la baixa, és un dels més
de cent militants i càrrecs del PSC
que donen suport a un manifest
promogut pel sector independe-
tista dels socialistes. El document
planteja que els socialistes no po-
den permetre que la «Catalunya-
Estat» que es gesta es construeixi
només des del «centre-dreta». En
aquest sentit, consideren neces-
sària la «presència activa d’una es-
querra catalana potent, perquè
Catalunya només disposarà de la
força que li cal si pot comptar
amb la unitat dels seus partits i for-
ces nacionals que es reclamen del
catalanisme». El manifest també
demana que la voluntat de sobi-
rania «esdevingui un projecte po-
lític seriós, realista, amb recorre-
gut».

Entre els signants es troba l’ex-
consellera Marina Geli, els regidors
de l’Ajuntament de Girona, Pia
Bosch i  Xevi Amores, així com l’ex-
lacalde de Figueres Joan Arman-
gué o l’exalcaldessa de Roses Mag-
da Casamitjana o el portaveu del
PSC a Sarrià de Ter, Roger Casero.

GIRONA | JESÚS BADENES

El primer secretari del PSC
a Cassà dimiteix perquè el
partit no ha entès l’11S

Eduard Cienfuegos, que no havia estat ratificat, anuncia la seva
baixa, mentre signa un manifest de suport al sector més nacionalista

�

Deixar els cotxe als aparcaments
de can Serra i del volcà de Santa
Margarida per fer un itinerari per
la Zona Volcànica de la Garrotxa ja
no és gratuït. Des del dilluns  d'oc-
tubre, el Parc Natural de la Zona
Volcànica de la Garrotxa cobra 
euros per estacionar el cotxe du-
rant  hores. A partir de les pri-
meres hores, cobren  euro per
cada una que passa. 

La mesura forma part de la pro-

gramació de la carta Europea de
Turisme Sostenible i està destina-
da recaptar fons per evitar l'erosió
del parc.  Cobrar per aparcar ja es
fa a d'altres parcs naturals. Fonts
del Parc, han informat que en els
propers dies valoraran el potencial
econòmic de la mesura i també es
tindran en compte solucions per
als residents al Parc.

Tres dies després de l'aplicació
de la mesura, el vigilant i ara co-
brador de l'aparcament de Can
Serra va valorar que ningú se li ha
queixat, ni ha desistit d'aparcar per
haver de pagar. «Quan els dius
que és per invertir-ho en la millo-
ra de l'àrea  la gent no es queixa»,
va explicar. Al cap de poc, un tu-
risme es va endinsar cap a l'entrada

de l'aparcament. El vigilant s'hi va
acostar i va informar la conducto-
ra que li cobraria  euros per apar-
car. També li va explicar les rutes
pedestres que podia iniciar des de
l'aparcament. 

«Millor que fos gratuït»
«MIlor que fos gratuït, però si és
per mantenir-ho ben cuidat,
doncs, mira...», va explicar la con-
ductora. Va apuntar que es diu Ma-
ria Brandana que és de l'Argenti-
na i viu a Barcelona. Va explicar
que fa tres dies de festa. Va recor-
dar que va conèixer la Zona Vol-
cànicade la Garrotxa fa sis mesos
i li va agradar. Per això, ahir, esta-
va  disposada a iniciar una cami-
nada per la Fageda, amb la seva

companya, una senyora jubilada.
Els milers de turistes que cada

dia arriben a la Zona Volcànica de
la Garrotxa per fer itineraris pe-
drestres provoquen una erosió
que requereix d’inversions del
Parc Natural de la Zona Volcànica

de la Garrotxa.
El director del Parc Natural, Xa-

vier Puig, va apuntar que en els
propers dies disposarà d’una nova
organització dels  horaris d’ober-
tura dels centres d’informació del
parc.

SANTA PAU | XAVIER VALERI

El Parc Natural de la Zona Volcànica
de la Garrotxa cobra per aparcar 

L’objectiu és aconseguir
recursos per reparar
l’erosió que provoquen
les visites dels turistes  

�

El vigilant informa una conductora de la necessitat de pagar.

X.V.

L’executiva de l’agrupació de la

ciutat de Girona proposarà avui a

l’assemblea de militants que Marina

Geli sigui qui encapçali la llista del

PSC al Parlament per la demarcació.

La mateixa Marina Geli va voler des-

mentir que ella estigui darrere de la

decisió, encara que va remarcar que

si la proposen ho acceptarà en el cas

que el model de partit sigui el que

estan treballant els seus partidaris.

En aquest sentit  també va afegir

que «estic treballant per eixamplar

la base del PSC». La primera secre-

taria del PSC a Girona, Sílvia Pane-

que, va desmentir que ja s’hagi pro-

posat un nom i va assegurar que tot

es decidirà avui a l’assembela.

Per la seva part, el secretari d’or-

ganització de la federació, Ignasi

Thió, va instar els militants i càrrecs

públics a preocupar-se «més de la

gent que està a l’atur i menys de

quin llocs s’ocupa en les llistes», en-

cara que va demanar màxima parti-

cipació a les assemblees.

�

ELECCIÓ

L’executiva de la
ciutat de Girona
proposarà Geli

L’increment de procediments ju-
dicials provocats per la crisi econò-
mica té les seves conseqüències en
el jutjats, que estan «sobrepassats» de
feina per l’augment de casos. Segons
recull la memòria del Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya
(TSJC), durant el  han entrat al
mercantil de Girona una mitjana
de  casos, un  més de les que
fixa com a aconsellables el Consell
General del Poder Judicial. La situa-
ció és semblant als civils i socials de
les comarques gironines on, durant
el , han arribat més de . ca-
sos. La memòria també recull la ne-
cessitat de crear un nou jutjat de pri-
mera instància a Girona -inclús dos-
i un de mixt a Sant Feliu de Guíxols
per eliminar excés de feina. 

Les dades del darrer any recullen
que els cinc jutjats de primera ins-
tància de la ciutat dedicats a causes
civils han rebut més de . causes
i superen la ràtio fixada pel CGPJ en-
tre un  i un . La sobrecàrrega
i l’alentiment de la tramitació inclús
justificaria, segons la memòria, la
creació de dos nous jutjats d’ins-
trucció.

En uns altres jutjats on l’augment
de causes civil recomanen crear un
nou jutjat és a Sant Feliu de Guíxols.
La memòria recull que hi ha hagut
un increment de feina que aconse-
llen crear un nou jutjat mixt perquè
doni sortida a afers tant civils com pe-
nals. En la resta de partits judicials -
excepte a Figueres, Ripoll i Puigcer-
dà-, la memòria recomana una aten-
ció especial a aquests casos per mi-
llorar l’eficiència.

Aquest  hi ha hagut un in-
crement considerable de les causes

que han arribat als jutjats socials i ci-
vils de les comarques gironines. La
memòria del TSJC ressalta que l’ac-
tual situació de crisi econòmica fan
augmentar les reclamacions de
quantitat en l'àmbit privat i les re-
clamacions dels drets socials en
l’àmbit públic. Això ha fet que durant
l’any passat entressin als civils i socials
més de . causes. La situació es
nota especialment en els jutjats de
primera instància on han entrat du-
rant el  . casos, un ,
més del que fixa el CGPJ que en són
.

En la resta de processos -penals,
contenciosos administratius, de vio-
lència sobre la dona i de menors- la
tendència és a la baixa tot i que la me-
mòria destaca que hi ha hagut un
descens dels casos penals que arri-
ben a l’Audiència Provincial per la
lentitud de tramitació d’alguns casos
en els jutjats de la demarcació. A l’Au-
diència Provincials, a les sales civils
han entrat una mitjana de  casos
per magistrat i les seccions penals
n’han estat . 

Al llarg del  hi ha hagut 
peticions de jutges substituts a la de-
marcació de les quals  van ser ate-
ses i van acabar amb el nomenament
d’un substitut,  es van deixar sense
efecte,  no es van atendre perquè els
arguments no estaven inclosos en el
que preveu el ministeri i, finalment,
 no es van poder atendre perquè no
hi havia cap jutge sense destí en el
moment de la petició. 

La memòria ressalta que el partit
judicial de Figueres és el que té ma-
jor carga de feina de tota la demar-
cació i ho atribueix a que abasta
nombrosos municipis amb molts ha-
bitants i també un alt índex d’im-
migració i la situació fronterera de la
comarca que complica la tasca.

El segon partit judicial amb més
«complexitat» és Blanes on els jutjats
,  i  són els que acumulen més re-
tard en la tramitació d'assumptes ci-
vils.

GIRONA | ACN/DdG

La memòria de l’Audiència
recull la necessitat de
crear un nou òrgan de
primera instància a Girona

�

La crisi fa que els jutjats
socials civils i mercantil
quedin «sobrepassats»

CUJEDA
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La policia reforçarà la vigilància
a les urbanitzacions de Roses

La policia, segons es va acordar
a la Junta de Seguretat de Roses ce-
lebrada ahir, reforçarà la vigilància
a les urbanitzacions. Es farà amb
la policia de proximitat però tam-
bé amb les patrulles mixtes de
Policia i Mossos. Dels dos darrers
robatoris amb violència admeten
que causen alarma social però
destaquen que s’han resolt dete-
nint els pressumptes autors.

A la junta de seguretat es va po-
sar sobre la taula un descens d’un
, dels delictes a l’estiu després
que els anys anteriors s’hagués
mantingut sempre una xifra si-
milar. 

De l’ de juny al  de setesm-
bre s’han produït  delictes,
quan el  van ser de . A
més, durant l’estiu s’han obert 
actes per venda ambulant il·legal
i comissat , tones de material. 

ROSES | C.V.

Unió de Pagesos (UP) ha dema-
nat un canvi de traçat de la nova
carretera que enllaçarà la C (la
carretera de l’Escala) amb la C-
(la carretera de Figueres a Roses)
perquè alerta que les propostes ac-
tuals agreujaran les avingudes
d’aigua en cas de pluja. D’altra
banda, la Iaeden critica la política
d’infraestructures amb una nova
carretera que creuaria la plana
empordanesa. 

UP explica que per Fortià hi ha
molts recs que travessen el traçat
de la carretera per aquí i actuaria
com a dic de contenció, impedint

el desguàs natural dels recs. Ad-
verteixen que suposarà una bar-
rera molt important per tota l’aigua
provinent del Manol quan trenqui
pel seu marge dret, i que implica-
rà inundacions al nucli de Fortià.
Si el traçat es fes pel voltant de Ri-
umors pel sud-oest, diuen, també
suposaria una barrera que afecta-
ria l’estabilitat de la carretera per-
què la capa freàtica és molt alta. El
sindicat fa una nova proposta de
traçat que aprofita l’enllaç actual de
la C. Demanen incorporar un
apartat de millora dels recs perquè
tinguin capacitat de desguàs si hi
ha avingudes. 

FORTIÀ | C.V.

Unió de Pagesos alerta que
la nova carretera de Fortià
comportarà inundacions 
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Quan Moghsan Ali Asghar va sor-
tir a vendre roses per Figueres l’ de
gener de  no sabia que aquella
nit acabaria estès a la calçada del car-
rer Méndez Núñez en coma vege-
tatiu per la irracional pallissa que li
va propinar a traïció Héctor Xavier
Paz Varela, un veí de la localitat nas-
cut a Hondures l’any . Va des-
pertar  dies després, incapacitat i
amb una invalidesa laboral absolu-
ta amb un grau de disminució del
. Tenia  anys. Ara en té  i en-
cara està aprenent a caminar i par-
lar però els metges forenses ja han
determinat que les seqüeles són
«permanents i irreversibles».  Tam-
poc podrà recuperar la capacitat de
raonament ni la memòria.

Si Moghsan Ali Asghar sap que
abans de la pallissa venia roses és
perquè els seus compatriotes el re-
coneixen i li han explicat qui era. Ell
només sap que actualment està vin-
culat a l’associació Mifas per rebre
classes de logopèdia i visitar el fiso-
terapeuta i que, a diferència de tots
els seus germans, s’ha hagut de
quedar a viure a casa dels pares

perquè  necessita que l’ajudin a ves-
tir-se, a banyar-se i a fer totes les ac-
tivitats quotidianes. Fins i tot neces-
sita connectar  l’alarma del mòbil per
recordar les medicines que s’ha de
prendre.

Durant el judici celebrat ahir a
l’Audiència li va ser impossible re-
memorar l’agressió que l’ha convertit
en la persona que és ara. No va po-
der determinar de quina manera és
va produir l’atac que el va deixar hos-
pitalitzat  dies – dels quals en
coma.

I el seu agressor també va perdre
la memòria de forma temporal i
seqüencial quan la fiscal Sandra
Maria Fagil el va interrogar. L’amnè-
sia absoluta respecte a les qües-
tions relacionades amb l’agressió
contrastava amb la capacitat de re-
cordar detalls que es remuntaven a
l’any  i aspectes relacionats amb
la seva detenció la matinada dels fets,
com quan va demanar als agents que
el portessin a l’hospital.

L’acusat va poder afirmar que
havia arribat a Espanya amb  anys,

que va marxar-ne als  perquè
aquí tenia problemes i que va retor-
nar l’any següent, després d’haver re-
but un tret. Sabia que el dia dels fets
havia estat fent una mudança fins a
les set de la tarda i que després va
anar al bar on hi havia la seva dona
amb el seu fill, la seva germana i dos
amics. Era conscient que es va que-
dar al bar fins que va tancar i reco-
neix a tots els clients que hi havia ales-
hores, excepte la víctima.

La desmemòria se li va  accentuar
a partir del moment que havia d’in-
dicar què havia passat a l’exterior del
bar. No recordava si havia discutit

amb el venedor pel preu de les roses.
Tampoc sabia si quan aquest entra-
va al portal de casa seva el va em-
pènyer contra la paret i va començar
a pegar-li cops de puny al cap segu-
its d’una puntada a l’estómac que va
tallar-li la respiració i el va cargolar de
tal manera que va topar amb el cap
contra un cotxe i va acabar estès a ter-
ra, on l’hauria seguit colpejant i cla-
vant-li puntades de peu al cap. Tam-
poc sabia si després li va robar les ro-
ses que la policia va trobar a casa de
la seva germana, quan aquesta va
trucar als agents advertint-los que
l’havia amenaçat perquè no expli-
qués el succés.

No ho recorda però un dels amics
que l’acompanyava sí i no va tenir in-
convenient a testificar que Héctor
Xavier Paz Varela va agredir al
 venedor de roses per sorpresa
 perquè no li havia volgut vendre les
flors a un euro. El mateix assegura
que no va poder impedir l’agressió i
que va anar al bar a sol·licitar ajuda.
El  propietari de l’establiment va avi-
sar l’ambulància i va sortir a socór-
rer el venedor de roses. El va posar
de  costat perquè no s’ofegués amb la
sang que li rajava i en veure les lesions
«vaig pensar que l’havien atropellat».

GIRONA | MARTÍ SANTIAGO

El venedor de roses apallissat no recorda res
anterior al coma per les lesions cerebrals

El seu agressor perd la memòria durant el judici en ser preguntat per l’atac que va deixar hospitalitzada la víctima 5 mesos
�

Héctor Xavier Paz Varela, ahir durant el judici a l’Audiència de Girona.

MARINA LÓPEZ/ACN

FIGUERES

La pena sol·licitada

La fiscal i l’acusació particular sol·lici-

ten 13 anys de presó per a l’acusat

per un delicte de robatori amb vio-

lència –quatre anys– i lesions agreu-

jades– nou anys–. També sol·liciten el

pagament de fins a 280.000 euros

en concepte de responsabilitat civil.

 ANYS DE PRESÓ

LA XIFRA
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